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Reactie ASN Bank op ontwerpbesluit statiegeld op blikjes  

ASN Bank is voorstander van verdere uitbreiding van statiegeld om zwerfafval te voorkomen, en 

recycling en hergebruik te stimuleren. Daarom reageren wij graag op deze consultatie.  

In het kort: 

• We pleiten ervoor om het besluit voor statiegeld op blikjes naar voren te halen zodat het 

nog binnen deze regeerperiode valt. 

• Bij consequente keuzes horen geen uitzonderingen. Voer statiegeld in op alle blikjes. Leg 

vast dat blikjes gescheiden ingezameld moeten worden. En verplicht de inname van 

blikjes door verkooppunten.  

• Consumenten moeten geprikkeld worden om blikjes te retourneren. Wij zien daarom 

graag dat het retourbedrag hoger is dan de beoogde 15 cent.  

• Kortom: laat met een gedegen besluit zien hoe serieus Nederland het doel neemt om 

volledig circulair te zijn in 2050.  

Visie ASN Bank op vermindering plastic en meer circulair ondernemen 

ASN Bank zich aangesloten bij het Plastic Pact, de Plastic Solutions Investor Alliance en de 

Statiegeldalliantie.  

Wij streven een toekomst na waarin er geen plastic meer terechtkomt in de natuur of in de zee. 

En waarin de huidige vervuiling in rivieren, oceanen en kustgebieden is opgeruimd. In ons 

plasticbeleid (2018) is opgenomen dat wij verwachten van  bedrijven dat zij  overstappen naar 

alternatieve grondstoffen. En dat de producten die ze maken gerecycled en hergebruikt kunnen 

worden. Er moet minder en efficiënter gebruik gemaakt worden van grondstoffen (hernieuwbaar 

en niet-hernieuwbaar). Afval bestaat niet,  want grondstoffen worden telkens opnieuw ingezet. 

(Uit beleid circulair ondernemen, 2020)  

Pleidooi 1: haal het besluit naar voren 

Het is nu tijd om door te pakken. We pleiten ervoor om het besluit voor statiegeld op blikjes 

naar voren te halen zodat het nog binnen deze regeerperiode valt. Het bedrijfsleven heeft al 

sinds 2018 de tijd om op andere manieren te zorgen dat er minder blikjes in de natuur 

belanden. Tot nu toe zien we geen resultaten. In de eerste helft van 2020 is het aandeel blikjes 

in zwerfafval zelfs toegenomen. Op deze manier gaan we het doel van 70% minder blikjes in het 

zwerfafval in 2021 niet halen.   

Op 1 juli 2021 wordt statiegeld op kleine flesjes ingevoerd. Een logisch moment om aan 

consumenten te communiceren dat het statiegeldsysteem wordt uitgebreid met kleine flesjes én 

blikjes. Voor het bedrijfsleven biedt dit ook voordelen. Zij doen dan een eenmalige investering in 

de inneemmachines. In een artikel op Afval Online pleit Recycling Aluminium Verpakkingen 

Nederland daar ook voor.  

Pleidooi 2: wees consequent, zonder uitzonderingen 

Uitzonderingen zorgen voor verwarring en vergroten de kans dat er gezocht wordt naar mazen 

in de wet. Wij vinden daarom dat er geen uitzonderingen mogen zijn op de 90% gescheiden 

inzameldoelstelling, en dat blikjes dus gescheiden ingezameld moeten worden via het 

statiegeldsysteem. Dit bevordert hoogwaardige recycling, terwijl het inzamelen via “niet-

gescheiden systemen” downcycling in de hand werkt.  

Ook pleiten we voor statiegeld op álle blikjes. Geen uitzonderingen voor zuivel- en sapblikjes. Dit 

maakt het onnodig ingewikkeld voor de consument. Het is daarom ook belangrijk dat in het 

besluit een innameverplichting opgenomen wordt voor verkooppunten. Zonder deze 
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innameverplichting kunnen verkooppunten besluiten geen blikjes in te nemen waardoor de 

consument niet het blik kan inleveren waar het gekocht is. Dit kan een drempel vormen en 

daarmee de inzamel- en daarmee de recyclingcijfers van blikjes onnodig negatief beïnvloeden. 

Pleidooi 3: verhoog het retourbedrag 

Uit onderzoek van CE Delft blijkt dat het retourpercentage bij 15 cent ongeveer 88% wordt. We 

sluiten ons aan bij het advies van onder andere Recycling Netwerk om het retourbedrag te 

verhogen, zodat consumenten een grotere prikkel hebben om blikjes daadwerkelijk in te leveren. 

Zo kan het retourpercentage hoger worden, wat uiteindelijk essentieel is om het doel te 

bereiken.  

Conclusie: geen afval maar grondstof 

Het is tijd dat we verpakkingen, en ook blik, zien als waardevolle grondstof en niet als afval. 

Ingezamelde blikjes kunnen uitstekend worden gebruikt voor de productie van nieuw 

verpakkingsmateriaal. Als Nederland volledig circulair wil zijn in 2050 moeten we nu in actie 

komen. Uitbreiding van statiegeld laat zien dat Nederland dit ambitieuze doel serieus neemt. 

 


